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Isolatsiooni ei pea jääma 
23 riigist saabujad
Koroonaviirusega nakatunute suhtarvule tu-
ginedes ei pea kahenädalasse eneseisolatsioo-
ni jääma vaid 23 riigist Eestisse saabujad. Sel-
lest nädalast ei kehti Euroopa Liidust Eestis-
se reisides karantiininõue Austriast, Belgiast, 
Hispaaniast, Hollandist, Iirimaalt, Islandilt, 
Itaaliast, Kreekast, Küproselt, Leedust, Liech-
tensteinist, Lätist, Norrast, Poolast, Prantsus-
maalt, Maltalt, Saksamaalt, Slovakkiast, Slo-
veeniast, Soomest, Šveitsist, Taanist ja Unga-
rist saabujatele. Kahenädalast eneseisolatsioo-
ni nõutakse Bulgaariast, Horvaatiast, Luk-
semburgist, Portugalist, Rootsist, Rumee-
niast, Tšehhist ja Ühendkuningriigist ning 
ülejäänud riikidest tulijatelt. PM

Oskar Lutsu huumoripreemia 
anti lõpuks Argo Aadlile üle
Eile sai teoks Jõgeva valla huumorisõprade 
kauaoodatud kohtumine Tallinna Linnateat-
ri näitleja Argo Aadliga (pildil). Otsuse selle 
kohta, et temast saab Oskar Lutsu huumori-
preemia 32. laureaat, tegi žürii juba veebrua-
ris, ent preemia üleandmine lükkus eriolukor-
ra tõttu edasi. Nüüd, mil rahvakogunemiste-
le seatud piirangud on leevene-
nud, sai näitleja preemia kät-
te. Aadli pälvis preemia osku-
se eest luua eripalgelisi hu-
moorikaid karaktereid. Oskar 
Lutsu huumoripreemiat haka-
ti välja anda 1987. aastal ning 
vaid 1991 ja 1992 jäi auhind välja 
andmata. Lutsu preemia saaja valib välja Pa-
lamuse kandi avaliku elu tegelastest koosnev 
žürii, preemia väljaandmist toetavad kultuur-
kapital, Palamuse vallavalitsus ning asutused, 
ettevõtted ja eraisikud. PM

Jõelähtme vald loob Ruu 
kaitseala riigi kiuste
Jõelähtme vallavalitsus kavatseb võtta Ruu 
küla lähiümbruse looduskaitse alla, kuid rii-
gi hinnangul on seal riigile hädavajalikud 
lubjakivivarud, mida tuleb kaevandada. Jõe-
lähtme vallavanema Andrus Umboja sõnul 
on nad riigile pakkunud teisi võimalusi lub-
jakivi kaevandamiseks. Majandus- ja kom-
munikatsiooniministeeriumi energeetika 
asekantsleri Timo Tatari hinnangul pole tei-
sed variandid piisavad ning riigi huvisid tu-
leb mõista. ERR

50 000 
eurot läheb eeldatavalt
maksma riigihange, et leida  Eesti
väliskogukondade ja võimalike
tagasipöördujate uurijat.

Estoonlased lahkavad juhti tabanud süüdistusi

M ullu novemb-
ri keskel, pä-
rast Rahvus-
ooper Esto-
nia turun-
dusosakon-
na koosole-
kut töönäda-
la algul, astus 

kommunikatsioonijuht Lisan-
na Männilaan, lahkumisaval-
dus näpus, peadirektor Aivar 
Mäe juurde ja ulatas paberi tal-
le. Mäe, nagu meenutab Män-
nilaan, oli öelnud, et ei pea te-
ma lahkumissoovi õigeks, ja 
kirjutanud siis avaldusele alla.

Põhjus, miks Männilaan 
ära minna otsustas, seisnes te-
ma sõnul selles, et ta pidi tege-
ma ka oma vahetu ülemuse, 
turundusjuht Siret Campbel-
li tööd. Ta ütles selle ülemu-
sele otse välja. Järgmisel päe-
val, meenutab Männilaan, oli 
ülemus talle teiste ees öelnud, 
et talle ei meeldinud tema sõ-
navõtt.

Too lahkarvamus kolm 
päeva hiljem Männilaane lah-
kumisavaldusega päädiski. 
«Sain aru, et minu jaoks koh-
ta pole,» meenutab ta. Mis siis, 
et direktor Mäe oli püüdnud 
naisi lepitada, et ärgu kembel-
gu, vaid tehku tööd.

Männilaan eitab, et tundis 
pettumust, kui Mäe ta avaldu-
se rahuldas, sest oli enda sõnul 
asunud juba läbirääkimistesse 
uute võimalike tööandjatega.

Ent vabakutseline ooperi-
laulja Angelika Mikk mäletab, 
et Männilaan oli väga õnnetu ja 
pettunud ning öelnud, et ei ta-
ha ära minna, ega olnud valmis 
selleks, et Mäe avaldusele alla 
kirjutab. Mikk tundis enda sõ-
nul Männilaanele kaasa ja püü-
dis teda lohutada, sest pidas te-
da heaks töötajaks, kes oli alati 
särtsu täis, ja hindas otsust tal 
minna lasta rumalaks.

Aga nüüd lausub Mikk, 
et mõistab Mäe otsust: 
«Kui inimene tahab oma 
tahtmist saada ja [avaldus-
tega] provotseerib, siis juht 
ei saa seda lubada.»

Männilaane lahkumine 
tuli paljudele estoonlastele 
ootamatult, sest kõik olid näi-
nud, kui suurepäraselt Män-
nilaan Mäega läbi sai. Endi-
sed kolleegid kirjeldavad teda 
temperamentse ja enesekind-
la, naerusuise ja jutukana. Eel-
misel aastal pälvis ta kolleegi-
preemia.

Viimasel kahel nädalal, pä-
rast seda, kui Eesti Ekspressis 
ilmunud kümne anonüümse 
allikaga artiklis heideti Mäe-
le ette, et ta on aastaid nais-
kolleege alandanud, teinud ko-
hatuid seksuaalseid kommen-
taare ja kippunud neid käper-
dama, vaatavad paljud estoon-
lased just Männilaane poole.

Eelmise nädala lõpus suuli-
selt intervjueeritud Estonia 21 
töötajast (kellest üksnes üks ei 
soostunud kõnelema oma ni-

Politsei peatas 
põgenenud 
mootorratturi
Jõhvis ja selle lähedal 
reede õhtul 140 kilo-
meetrit tunnis sõitnud 
49-aastane mootorrat-
tur, kelle peatamiseks 
pidi politseipatrull 
hoiatuslasu tegema 
ning ratast autoga 
rammima, saadeti ares-
tikambrisse. BNS

Õiguskantsler 
noomis Wismari 
haiglat
Wismari haiglasse 
möödunud nädalal 
kontrollkäigu teinud 
õiguskantsleri sõnul ei 
tohiks haigla kinni hoi-
da sealt lahkuda soovi-
vaid patsiente, samuti 
tuleks tagada patsien-
tidele õues jalutamise 
võimalus.  BNS

 
toimetaja

LÖÖGI ALL. Osa rahvusooperi töötajaid ei ole näinud ega kuulnud midagi sellist, mida nüüd mõned nende seast 
peadirektor Aivar Mäele ette heidavad. Postimees peab oluliseks tuua avalikkuse ette kõigi osaliste seisukohad.
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me all) leidus vaid mõni üksik, 
kes ei väljendanud kahtlust, et 
Mäele esitatud süüdistustes on 
kandev roll Männilaanel.

Piiripealne nali
Männilaan möönab, et kuna 
Ekspressis esitatud mitu kir-
jeldust Mäe väidetavalt eba-
sobivast käitumisest pärine-
vad temalt ja ta on sellest Es-
tonias varem ka teistele rää-
kinud, on lihtne järeldada, et 
see on tema, kes teema Eks-
pressi viis. Samuti meenutab 
ta, et kui Ekspressi ajakirjanik 
temaga talvel ühendust võttis, 
oli ta öelnud, et tahab rääkida 
majandusteemadel. Aga Män-
nilaan ütleb: «Mina ei ole ko-
gu selle asja initsiaator.»

(Postimehe esimese kõne 
peale ütles Männilaan, et ei 
soovi midagi kommenteerida 
ja hoiab end sellest asjast või-
malikult kaugele, kuid helistas 
pool tundi hiljem tagasi ning 
soostus rääkima.)

Männilaan tunnistab, et 
Ekspressis ilmunud mitu ano-
nüümselt edastatud lugu rää-
kis tema. Sh loo, kuidas Mäe 
oli talle teiste ees kaks korda 
öelnud, et unustas hambahar-
ja ja käekella tema juurde öö-
kapi peale. Küsimusele, milli-
ne on mõni teine tema Eks-
pressile edastatud juhtum, 
vastab ta: «Ei taha 
kommenteeri-
da. Väga va-
lus lugu.»

(Aivar Mäega, keda esin-
dab vandeadvokaat Paul Ke-
res, ei õnnestunud kommen-
taariks kontakti saada. Posti-
mees peab tähtsaks olukorras, 
kus ühele poolele on avalikku-
ses esitatud anonüümsed süü-
distused, anda sõna ka teise-
le poolele, et oleks tagatud ta-
sakaalustatud ajakirjanduslik 
kajastus.)

Enamik estoonlastest nä-
gi Männilaant ja Mäed kui 
vitaalset tandemit. «Lisanna 
on väga Aivari moodi inime-
ne, rõõmsameelne,» kirjeldab 
Juuli Lill Köster, Estonia so-
list. «Ta teeb piiripealset nal-
ja, ja see on vahva, tore.» 

Kärt Kinnas, kes töötas üle-
eelmise aasta lõpuni Estonia 
personalijuhina, kinnitab enda 
nähtu põhjal, et Mäe ja Männi-
laan suhtlesid omavahel vabalt, 
tihti ka naljatades või aasides. 
«Mina ei tajunud ahistamist, 
kui mõlemad rõõmsalt naeru-
ga suhtlesid ja teineteist nähes 
kallistasid,» ütleb ta.

Kuuendat aastat Estonia 
haldusjuhina töötav Vello Oja-
mäe räägib, et Mäel ja Männi-
laanel oli hea töine suhe, kus 
oli nii flirti kui ka familiaar-
seid kallistusi. 

Kristel Konsa, kes lõpetas 
produtsendina töötamise küll 

neli aastat tagasi, 

Rahvusooper Esto-
nia nõukogu peatas 
peadirektor Aivar 
Mäe volitused ka-
heks kuuks.  
 foto: mihkel maripuu


